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Oslavy Dne památek a sídel dluh státu nezastřely 
Dluh státu vůči památkám, jejich vlastníkům 

i všem, kdo památky potřebují, zůstává stále 
velký. Při slavnostním setkání ve Španělském 
sále Pražského hradu u příležitosti Mezinárod-
ního dne památek a sídel to právě před týdnem, 
ve středu 18. dubna, veřejně konstatoval minis-
tr kultury Václav Jehlička. 

Tato slova pronesl krátce předtím, než spolu 
s prvním místopředsedou vlády, ministrem pro 
místní rozvoj Jiřím Čun-
kem a předsedou Sdru-
žení historických sídel 
Čech, Moravy a Slezska, 
místostarostou Kroměří-
že Petrem Sedláčkem 
předal Jindřichu Skoč-
dopolemu, starostovi 
Polné na Jihlavsku, 
Cenu za nejlepší přípra-
vu a realizaci Programu 
regenerace městských 
památkových rezervací a 
městských památkových 
zón spojenou s udělením 
titulu Historické město roku 2006 a peněžitou 
prémií pro město ve výši 1 milionu Kč. Spolu 
s Polnou byla na tuto cenu za loňský rok nomi-
nována i města Cheb a 
Šternberk. 

Cenu Moderní obce, 
která se k Mezinárod-
nímu dni památek a 
sídel také už tradičně 
uděluje, z rukou ředi-
telky divize odborné-
ho tisku vydavatelství 
Economia a.s. Sylvie 
Šmerákové a zástupce 
šéfredaktorky tohoto 
odborného měsíčníku 
Ivana Ryšavého pře-
vzal místostarosta 
Městské části Praha 1 
K a r e l  K o ž e l u h . 
(Vítězství Polné se budeme  podrobněji věnovat 
už příští týden v květnovém vydání Moderní 
obce, o měsíc později pak přiblížíme úspěch 
MČ Praha 1.) 

Ministr Václav Jehlička si v souladu s pro-
gramovým prohlášením vlády v čele svého 
resortu ve vztahu k památkám předsevzal tři 
hlavní úkoly. Především chce výdaje na kulturu 

přiblížit 1 % celkových výdajů státního roz-
počtu. V té souvislosti připomeňme, že letos 
státní Program regenerace městských památko-
vých rezervací a městských památkových zón 
disponuje pouze 143 mil. Kč, což je druhá 
nejnižší hodnota od roku 1993, kdy byl tento 
jinak velice úspěšný a historickými městy i 
odbornou veřejností oceňovaný program zahá-
jen. Jen v prvním roce své existence totiž Pro-

gram regenerace dostal 
do vínku nominálně 
vyjádřeno nižší sumu – 
83 mil. Kč (ovšem za 
jiné výše tehdejších cen 
stavebních a restaurátor-
ských prací i DPH). 
Za svůj další prvořadý 
úkol šéf resortu kultury, 
někdejší starosta Telče, 
považuje důslednou re-
vizi a restrukturalizaci 
dotačních programů  
v gesci ministerstva 
kultury, aby všechny, 

byť zatím poměrně chudé prostředky byly 
efektivně využívány. V souladu s tím se ministr 
bude zasazovat o to, aby stejným způsobem 

bylo nakládáno s pe-
nězi z evropských 
fondů. 
Konečně jako třetí 
zásadní úkol stojí před 
ministerstvem kultury 
zadání, aby se spolu 
s Národním památko-
vým ústavem stalo 
vstřícným a aktivním 
metodickým orgánem 
i vůči územním samo-
správným celkům.  
Václav Jehlička při-
tom ohlásil, že připra-
vuje nový památkový 
zákon. Jeho věcný zá-

měr by měl být na stole už v polovině letošního 
roku tak, aby zákon mohl začít platit od počát-
ku roku 2008. Dodejme, že s tímto zákonem 
spojuje své naděje i Sdružení historických sídel 
Čech, Moravy a Slezska, které neupustilo od 
myšlenky, že by na obnovu památek měl právě 
tento zákon pamatovat stanovením pevného 
podílu ze státního rozpočtu.                        ( r š )  

AKT UÁL NĚ  

ČR v Bruselu nepropadla 
Tým pro vyjednávání Národního strategic-

kého referenčního rámce (NSRR) ČR a ope-
račních programů vedený prvním náměstkem 
ministra pro místní rozvoj Milanem Půčkem 
v úterý 17. dubna při jednání v Bruselu s re-
prezentantkou Evropské komise Katarínou 
Mathernovou obhájil Českou republikou navr-
hovanou podobu NSRR a Evropská komise 
(EK) ji vzala na vědomí.  

Vyjednávací tým byl úspěšný i v dalších 
bodech jednání, a to například v zachování 
dvou samostatných operačních programů – OP 
Výzkum a vývoj pro inovace a OP Podnikání 
a inovace. Také při jednání o operačních pro-
gramech hrazených z Evropského sociálního 
fondu česká strana podle tiskové zprávy Mi-
nisterstva pro místní rozvoj ČR přesvědčivě 
obhájila svoje stanovisko.  

Zástupce českého ministerstva vnitra na 
témže jednání představil strategii Efektivní 
veřejná správa a přátelské veřejné služby, 
kterou EK velmi kladně přijala. Nyní EK do-
pracovává tzv. poziční dokument k českému 
NSRR se svými připomínkami, které byly 
z velké části prodiskutovány a vysvětleny na 
jednání v Bruselu. 

Cesty městy: Už jste se přihlásili? 
Až do 31. května Nadace partnerství přijímá 

přihlášky do 6. ročníku soutěže ve zklidňování 
dopravy ve městech a obcích, která byla letos 
vyhlášena pod novým názvem Cesty městy.  

Do soutěže se mohou města a obce hlásit  
s dopravními řešeními, která byla zkolaudová-
na v roce 2003 a později. Důležitou podmín-
kou je prokazatelné zvýšení bezpečnosti všech 
účastníků provozu, zejména chodců a cyklistů, 
a příznivý vliv na životní prostředí v okolí.  

Statutární orgány měst a obcí mohou použít 
elektronickou přihlášku na internetových 
s t r á n k á c h  N a d a c e  P a r t n e r s t v í 
www.nadacepartnerstvi.cz/cestymesty .  

    Elektronický zpravodaj vydavatelství Economia   

25. 4. 2007   

9 
Nenechte si ujít květnové číslo  

Moderní obce 
(vyjde už příští týden) 

 

• Kompetence orgánů obce a nový stavební zákon 
(nový seriál) 

• Zjednoduší novela odvolání ředitelů škol? 
• Úskalí nového zákona o střetu zájmů v praxi 
• Jsou za konflikty vždy jen »ti druzí«? 
• Rámcové smlouvy šetří peníze i čas 
• Projekty Visegrádského fondu 
• Rozvojové zóny i pro menší firmy: Novinka, která 

se těžko prosazuje 
• ÚZSVM: O majetek se mohou ucházet také obce 

a kraje 
• Ohlédnutí za jubilejní konferencí ISSS 
• Zneužívání sociálních dávek má odzvonit 
• Proč jsou důležité krajské plány rozvoje sociál-

ních služeb 
• TÉMA: Varování a vyrozumění 
• PŘÍLOHA: Vodovody a kanalizace 
    ... a mnoho dalších rad a inspirativních textů 

 

Cenu za nejlepší přípravu a realizaci Programu 
regenerace převzal starosta Polné Jindřich 
Skočdopole (vpravo vicepremiér J. Čunek, 
vlevo ministr V. Jehlička).              Foto: R. Míča 

Cenu MO předala místostarostovi Prahy 1 Karlu 
Koželuhovi ředitelka divize odborného tisku vyda-
vatelství Economia S. Šmeráková spolu se zástup-
cem šéfredaktorky MO I. Ryšavým.       Foto: R. Míča 

Čtěte odborný měsíčník Moderní obec 
Objednejte si ZDARMA ukázkové číslo na tel. lince 800 11 00 22 nebo na adrese 

http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 

http://www.moderniobec.cz
http://www.nadacepartnerstvi.cz/cestymesty
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO
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MF ví, jak obcím nahradí výpadky 
daňových příjmů 

Informaci k chystané novele zákona o dani 
z nemovitostí, která bude předložena v rámci 
daňové reformy, vydalo 13. dubna Minister-

stvo financí (MF) ČR.  
MF navrhuje osvobodit 
od daně zemědělské po-
zemky členěné podle 
druhu na ornou půdu, 
chmelnice, vinice, ovocné 
sady a trvalé travní poros-
ty. Obec si dále v obecně 
závazné vyhlášce bude 

moci stanovit, že tyto pozemky se neosvobo-
zují, pokud se nacházejí v zastavěném území 
obce nebo na zastavitelných plochách obce. 
Osvobození od daně z pozemků se nevztahuje 
na zahrady, které sice jsou v katastrech nemo-
vitostí vedeny jako zemědělský půdní fond, 
ale neslouží k podnikání. 

V důsledku takto navrženého osvobození by 
nastal výpadek daňových příjmů obcí ve výši 
zhruba 1,4 mld. Kč, pokud by současně nedo-
šlo k další právní úpravě kompenzací, která by 
tento propad v příjmech zmírnila či úplně 
nahradila. Ke zmírnění dopadů obce získají 
možnost kompenzace svých příjmů za osvobo-
zené zemědělské pozemky formou zvýšení 
zdanění nemovitostí zatěžujících infrastruktu-
ru obcí. Jde o úpravu koeficientu u sazby daně 
u malých obcí a o zavedení fakultativního 
místního koeficientu.  

Konkrétně je navržena úprava koeficientů  
u sazby daně u malých obcí. Základní sazba 
daně 1 Kč/m2 se týká hlavně obytných domů  
a jejich příslušenství, bytů a ostatních samo-
statných nebytových prostorů a v omezené 
míře stavebních pozemků. Tato základní sazba 
daně se nyní násobí koeficientem podle počtu 
obyvatel v obcích. Koeficient 0,3 je v obcích 
do 300 obyvatel, koeficient 0,6 v obcích nad 
300 obyvatel do 600 obyvatel. Navržená úpra-
va tyto koeficienty ruší a nahrazuje je koefici-
entem 1,0. Dosud jej mají obce s počtem  
600 až 1000 obyvatel. Ve všech obcích do 
1000 obyvatel se tak stanoví koeficient 1,0.  

V praxi to znamená, že poplatník místo 
dosavadních 0,30 nebo 0,60 Kč/m2 zaplatí  
1 Kč/m2, tzn. z rodinného domu o zastavěné 
ploše 100 m2 místo dosavadních 30 nebo  
60 Kč bude roční daň ze staveb činit 100 Kč. 
Pokud jde o rekreační objekty a jejich pozem-
ky, na základě této změny koeficientu nedojde 
k žádné změně, protože koeficient 1,0 se ne-
vztahuje ani na rekreační chalupy, ani na po-
zemky.  

Dále se ke kompenzaci propadu daňových 
příjmů obce v důsledku osvobození zeměděl-
ských pozemků nově navrhuje zavedení fakul-
tativního místního koeficientu ve výši 2, 3, 4 
nebo 5, kterým se vynásobí celková daňová 
povinnost poplatníka. Obec pro všechny ne-
movitosti, které jsou předmětem zdanění na 
celém jejím území, stanoví pouze jeden koefi-
cient, kterým se vynásobí daňová povinnost 
poplatníka. Záleží výlučně na rozhodnutí ob-
ce, zda přistoupí ke stanovení místního koefi-
cientu.                                                        ( m f )  

Starostové ze Zlínského kraje chtějí demonstrovat 
Vážné obavy, že vládou navržená daňová 

reforma by připravila rozpočty obcí až o 9 mld. 
Kč, vyjádřili počátkem minulého týdne staros-
tové řady obcí ze Zlínského kraje. Vláda navíc 
hodlá zrušit daň ze zemědělské půdy, což podle 
senátorky za Zlínský kraj Jany Juřenčákové pro 
vesnice znamená další finanční 
výpadek 1,4 mld. Kč. Starosto-
vé proto vyjádřili svoji připra-
venost proti daňové reformě 
protestovat v květnu před úřa-
dem vlády. Doufají, že v pro-
testu je podpoří také jejich 
kolegové z ostatních regionů.  

»Tady nejde o budoucnost 
aktuálně, ale jde o budoucnost 
našich obcí za deset a více let,« 
konstatoval starosta obce Su-
chá Loz na Uherskohradišťsku 
a místopředseda Spolku pro 
obnovu venkova Zlínského 
kraje Petr Gazdík. Jak dále 
uvedl, Suchá Loz by na zákla-
dě chystané novely zákona přišla ve svém roz-
počtu asi o 350 až 400 tisíc Kč. Ty by měla 
nahradit zvýšením daně z nemovitosti. Pro 

obyvatele obce by to znamenalo zaplatit na této 
dani o 1200 až 1300 Kč ročně více.  

Starostové ze Zlínského kraje mají několik 
návrhů řešení. Jako první nabídnou vládě zru-
šení tzv. porcování medvěda, což by přineslo 
šestimiliardovou roční úsporu. Tyto peníze by 

pak byly rozděleny mezi obce 
a menší města. »Je to nejjedno-
dušší krok, který by žádným 
způsobem nezatížil státní roz-
počet,« řekl Petr Gazdík.  
Starostové chtějí vládě předlo-
žit také návrh na změnu při 
rozdělování daňových příjmů, 
ke koeficientu počtu obyvatel 
by se měl přidat i koeficient 
velikosti území. Aplikace toho-
to opatření by přinesla navýše-
ní daňových příjmů pro 83,7 % 
obcí, které mají zvýšené výdaje 
na chod obce z důvodu velké 
rozlohy území. Dalším navrho-
vaným řešením bude podíl obcí 

na spotřební dani, silniční dani, případně zvý-
šení podílu DPH a dalších daní.          

                                                               ( č t k )   

Ministr Kalousek: Reforma města a obce nepoškodí 
Dopady reformy veřejných financí do sféry 

rozpočtů měst a obcí představil ministr financí 
Miroslav Kalousek 19. dubna v Brně na Kon-
gresu starostů a primátorů, který se uskutečnil 
v rámci veletrhu URBIS INVEST 2007. Minis-
terstvem vydaná tisková zpráva k tomu zdůraz-
nila, že z prezentace, s níž Miroslav Kalousek 
před starosty a primátory vystoupil, jednoznač-
ně vyplývá, že dopad změn bude v roce 2008 
pozitivní. Snižování celkové daňové zátěže 
v letech 2009 a 2010 
bude podle šéfa resortu 
financí obcím kompenzo-
váno v plné výši zvýše-
ním podílu na sdílených 
daních. Toto zvýšení bu-
de navrženo v připravené 
novele zákona o roz-
počtovém určení daní. 

Novela zákona o roz-
počtovém určení daní by 
měla obsahovat mj. tyto 
nové prvky: 

Novými navrhovanými 
kritérii pro přerozdělení daňových příjmů mezi 
jednotlivé obce by se měla stát rozloha a prostý 
počet obyvatel obce. Předkládaná varianta je 
postavena na následujících kritériích s přísluš-
nými váhami:  
– rozloha obce – váha 3 %, 
– prostý počet obyvatel obce – váha 3 %, 
– počet obyvatel obce upravený koeficienty 
velikostních kategorií obcí – návrh zahrnuje 
snížení počtu velikostních kategorií, snížení 
progrese koeficientů, zavedení postupných 
přechodů mezi velikostními kategoriemi – 
váha 94 %. 

Cílem této varianty je odstranit nevýhody 
současně platného systému rozpočtového urče-

ní daní pro obce, tj. zejména odstranit skokové 
přechody mezi kategoriemi tzv. postupnými 
přechody a zapojit další kritéria pro přerozděle-
ní, tj. rozlohu obce, prostý počet obyvatel, a 
snížit počet velikostních kategorií obce. Cílem 
je též posílit výdajové možnosti malých obcí. 

Představitel opoziční ČSSD, bývalý ministr 
pro místní rozvoj Radko Martínek, optimismus 
ministra financí ohledně dopadů na obce na 
brněnském Kongresu starostů a primátorů ne-

sdílel: »Jsem přesvědčen 
o tom, že předložit novelu 
v červnu či červenci je 
opravdu pozdě,« konsta-
toval. 
Miroslav Kalousek se 
starosty diskutoval i 
k tématu daní z nemovi-
tosti ze zemědělských 
pozemků, kterou hodlá 
ministerstvo navrhova-
ným »balíčkem« zrušit. 
Svaz měst a obcí ČR však 
s tímto návrhem zásadně 

nesouhlasí. »Právě tato daň je důležitým pří-
jmem pro mnohé obce a sami zde slyšíme, že 
starostové jsou zásadně proti jejímu zrušení. 
Museli by tento příjem kompenzovat vyšším 
zdaněním svých občanů, což je velmi nepopu-
lární,« uvedl předseda SM ČR Oldřich Vlasák. 

Příklad slovenské reformy, která začala už 
v roce 2000, přijel do Brna představit její spo-
lutvůrce Viktor Nižňanský: »Naše reforma má 
proti té vaší připravované určitě výhodu. Mi-
nisterstvo financí garantuje slovenským obcím 
dorovnání finančních prostředků v případě, že 
se daně v předpokládané výši nevyberou,« 
uvedl.  

( t z )  

Senátorka Jana Juřenčáková je 
zásadně proti zrušení daně ze 
zemědělské půdy.      Foto: archív 

Ministr Kalousek chystá novelu zákona  
o rozpočtovém určení daní.  Foto: M. Svozílek 
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Auta radnice se hned poznají 
Od počátku dubna jsou všechny automobily 

radnice Městské části Praha 6 označeny vidi-
telným logem. Zároveň mají všechny vozy na 

podložce pod regis-
trační značkou 
místo reklamy ob-
chodníka, od něhož 
jsou koupeny, nápis 
www.praha6.cz.  
»Běžnou součástí 
korporátní identity 
úřadů se dnes staly 
webové stránky, 

vizitky a hlavičkový papír. My jsme šli však 
ještě dál a logem, které je pilířem jednotného 
grafického manuálu, jsme označili například i 
radniční auta,« vysvětlil starosta Tomáš Cha-
lupa a dodal, »nejde o první označení vozů 
v Praze 6. Již dva roky mohou lidé v ulicích 
vidět vozidla úklidové služby nesoucí označe-
ní „Čistá šestka“ s obrazovým motivem kopre-
tin a logem Prahy 6. Logo a příslušný obrazo-
vý motiv připravujeme rovněž na auta pečova-
telské služby nebo na vozidla antisprejerového 
programu.« Korporátní identita neboli jednot-
ná vizuální komunikace je předpokladem 
úspěšného prosazování záměrů každé instituce 
či firmy. Stejně tak i radnice Prahy 6 vyžaduje 
jednotnou vizuální komunikaci s veřejností a 
nejrůznějšími organizacemi. Jednotný vizuální 
projev totiž posiluje věrohodnost Prahy 6 a 
vytváří předpoklady k úspěchům na všech 
úrovních vystupování městské části jako jed-
notného celku. »Chceme, aby bylo od prvního 
okamžiku jasné, za co vše radnice odpovídá a 
za co ne,« dodal starosta Tomáš Chalupa. 

Rámcové smlouvy: Připojíte se? 
Celkem 626 subjektů veřejné správy oslovu-

je v těchto dnech Ministerstvo informatiky ČR 
doporučeným dopisem. Jde o města, kraje či 
jimi zřizované nebo zakládané organizace a 
společnosti, které se v minulých pěti letech 
připojily k rámcové smlouvě státu s dodavate-
lem telekomunikačních služeb – Českým Tele-
comem, nyní společností Telefónica O2. Do-
pis jim připomíná, že tato smlouva skončí  
k letošnímu 23. červnu, neboť byla 28. března 
nahrazena novými dvěma rámcovými smlou-
vami státu se společnostmi státu se společ-
nostmi Telefónica O2, GTS Novera, T-Sys-
tems Pragonet a ČD-Telematika. Ministerstvo 
informatiky chce vědět, zda se tyto subjekty 
veřejné správy připojí i do nových smluv. 
V opačném případě by ve většině případů mu-
sely vypsat vlastní výběrové řízení na nového 
dodavatele telekomunikačních služeb, jak to 
ukládá zákon č. 137/2006 Sb., o veřejných 
zakázkách, u zakázek v hodnotě nad 2 mil. 
Kč. Připojení k rámcovým smlouvám subjek-
tům veřejné správy naopak umožňuje pružněj-
ší a rychlejší výběr dodavatelů hlasových a 
datových služeb s garancí státu, a navíc lze 
přitom i ušetřit. Možnost přistoupit k rámco-
vým smlouvám je otevřena i pro další města, 
obce, kraje i jimi zřizované organizace nebo 
zakládané společnosti. Více informací najdete 
v květnovém vydání časopisu Moderní obec. 

Odpady: Občané je třídit chtějí, ale netřídí 
Anketa mezi krajskými úřady realizovaná 

společností Westminster ukázala, že úřady  
podporují ekologickou výchovu obyvatel, co se 
týče třídění odpadu. Úspěchy této činnosti 
kopíruje i rostoucí počet kontejnerů na tříděný 
odpad. Každým rokem roste počet barevných 
kontejnerů v průměru o 10 až 15 %. Počet 
těchto kontejnerů ke konci roku 2006 vyšplhal 
na 144 tisíc, tj. 14 kusů na 1000 obyvatel. 

Společnost Westminster realizovala anketu 
mezi krajskými úřady, jichž se dotazovala na 
způsob podpory třídění odpadů mezi občany. 
Ekologická výchova je 
podporována hlavně na 
úrovni měst a obcí. V ČR 
neexistuje zákon, který by 
státním institucím nařizo-
val povinnost podporovat 
občany při třídění jejich 
odpadů. Projekty na pod-
poru třídění vznikají ve 
spolupráci s firmou EKO-
KOM, jež zajišťuje zákon-
nou povinnost zpětného odběru a využití obalů. 

»Z ankety vyplývá, že lidé třídit chtějí – ale 
netřídí. Důvod neudávají. Velká úloha v oblasti 
ekologické výchovy k třídění odpadů leží na 
městech a obcích. Iniciativa by měla vycházet i 
od výrobců samotných. Úřady realizují nejrůz-
nější projekty na podporu třídění, jimiž se snaží 
získávat zájem svých občanů a budovat postoj 
k třídění odpadů,« komentuje situaci Tomáš 
Studeník, ředitel společnosti Westminster. 

Úřady podporují vznik tzv. sběrných dvorů, 

zapojují se do mediálních kampaní na třídění 
odpadu. Dochází i k organizování pravidelných 
seminářů o odpadech. Úřady se zaměřují na 
podporu ekologické výchovy i na školách. 
Třídí se nejen plast, papír a sklo, ale i biologic-
ké složky komunálního odpadu. Úřady podpo-
rují rozšiřování sběrové sítě. 

»Naše projekty se zaměřují i na zkvalitnění 
vytříděných komodit, aby tyto mohly být lépe 
využity. Důraz je kladen na koncové zpracová-
ní, tedy jaké finální výrobky lze z vytříděných 
odpadů získat,« upřesňuje Eva Markgrafová z 

Krajského úřadu Liberec-
kého kraje. 
Krajský úřad Plzeňského 
kraje zajišťuje mediální 
kampaň v regionálním 
tisku, TV a rozhlase. Kro-
mě toho vyhlašuje soutěž 
v třídění odpadů mezi 
obcemi a městy Plzeňské-
ho kraje. Realizují i speci-
ální divadelní představení 

pro děti, poskytuje nádoby na separovaný sběr 
do škol. Mezi neméně zajímavé patří Barevné 
dny v plzeňské ZOO. 

»Uskutečnili jsme průzkum postojů veřejnos-
ti k třídění odpadů z domácností. Bylo vytvoře-
no logo a motto pro komunikační kampaň. 
Podporujeme třídění ve školách i turistických 
centrech. Do budoucna plánujeme programy na 
podporu v oblasti nakládání s autovraky,« 
uvedla Linda Hanzlíková z Krajského úřadu 
Jihočeského kraje.                                       ( t z )   

Co nového v inspirační databance TOPREGION.CZ? 
Na webových stránkách inspirační databanky 

TOPREGION.CZ www.topregion.cz najdete tři 
novinky: internetové podportály pro jednotlivé 
kraje ČR, nový materiál k tématu »Partnerství 
v programovém období 2000–2006« a anketu  
s věcnými cenami.  

Na internetových podportálech nyní mohou 
kraje svobodně a podle vlastního uvážení pub-
likovat zajímavé příspěvky 
z oblasti rozvoje lidských 
zdrojů a vzdělávání v regionu. 
Jde o zdánlivě autonomní 
stránky s vlastním šéfredakto-
rem a sítí krajských dopisova-
telů. Kraj rozhoduje o obsahu 
svých stránek a prostřednic-
tvím krajského šéfredaktora se 
může podělit s ostatními kraji 
ČR o své zkušenosti.  

Každý podportál má svou 
adresu, např. http://pardubicky.topregion.cz/, 
ale vše je zastřešeno centrálním portálem TOP-
REGION.CZ. Jeho redakce pak vybírá nejpod-
nětnější články z krajských podportálů a umís-
ťuje je na centrální adresu. Jde tedy o vnitřně 
kompaktní systém, kde čtenář vidí jen to, co 
sám chce, a všichni administrátoři a přispěvate-
lé mají přiřazena potřebná práva. V současnosti 
tým Rozvoje lidských zdrojů Národního vzdě-
lávacího fondu, o.p.s., vytváří síť krajských 

šéfredaktorů, kteří budou jednotlivé krajské 
stránky spravovat.  

Ve spolupráci s odborníky jsou na webu in-
spirační databanky doplňovány nové příspěvky 
teoretického i praktického rázu. V těchto dnech 
byla rozšířena sekce partnerství. Mj. jmenujme 
text Evropské komise a generálního ředitelství 
pro regionální rozvoj k diskusi na téma 

»Partnerství v programovém 
období 2000 až 2006«, který je 
analýzou realizace principu 
partnerství – základu evropské 
strategie soudržnosti. Dozvíte 
se tam, co partnerství přináší, 
jeho jednotlivé kroky od výbě-
ru partnerů až po evaluaci a 
zároveň se seznámíte s výhledy 
na programové období 2007 až 
2013.  
Proč je partnerství aktuální? 

Jak začít? Jak zlepšit práci v partnerství? Tyto i 
jiné otázky vám zodpoví dokument Úspěšná 
partnerství – průvodce. Tam jsou informace o 
konkrétních aspektech práce v partnerství zís-
kaných od těch, kteří mají zkušenosti, a to 
nejen úspěšné.  

A na závěr ještě připomínáme anketu, při 
jejímž vyplnění máte možnost získat věcnou 
cenu.  

                                            ( t z )  

Logo je snadno rozpo-
znatelné.       Foto: archív 

http://www.moderniobec.cz
http://www.praha6.cz
http://www.topregion.cz
http://pardubicky.topregion.cz/,
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Plničky jako na běžícím pásu 
Po plnicích stanicích na stlačený zemní plyn 

(CNG), které byly koncem března a v dubnu 
otevřeny v Táboře a Brně, byla 13. 4. uvedena 
do provozu také plnička v Mladé Boleslavi.  

Postavila ji Středočeská plynárenská, a.s.,  
a jejího otevření se zúčastnil vicepremiér, 
ministr životního prostředí Martin Bursík, 
předseda představenstva RWE Transgas, a.s., 
Martin Hermann, předseda představenstva 
Škoda Auto, a.s., Detlef Wittig a další osob-
nosti.  

Využívání zemního plynu v dopravě je eko-
logické. Při jeho spalování totiž nevznikají 
žádné emise pevných částic ani oxid siřičitý. 
Emise oxidů dusíku a oxidu uhelnatého jsou 
v minimální míře. Také emisí oxidu uhličitého 
vozidlo na zemní plyn produkuje až o čtvrtinu 
méně než vozidlo na benzin. Zanedbatelné 
jsou u vozidel s CNG pohonem také emise 
karcinogenních látek – polyaromatické uhlo-
vodíky, aldehydy a aromáty včetně benzenu. 
Do konce května budou ještě otevřeny plnicí 
stanice na CNG v Karlových Varech a v Ústí 
nad Labem. 

Standardizace podle Minis 
Program Standardizace pořizování územních 

plánů obcí kraje schválila minulý týden Rada 
Středočeského kraje. Využila tak příležitost, 
která se naskytla nabytím účinnosti nového 
stavebního zákona, který umožňuje ovlivnit 
standardizaci pořizování územních plánů na 
celém území kraje. Platnost územních plánů 
pořízených před datem účinnosti zákona totiž 
končí 1. ledna 2012 a toto období lze využít 
k převedení a aktualizaci plánů z papírové do 
digitální podoby. Toho by se mělo dosáhnout 
dohodou zainteresovaných stran o minimál-
ním digitálním standardu těchto dokumentů.  

Hlavní výkresy územních plánů jsou pro 
širší použití dosud postupně skenovány a vy-
věšovány na mapovém serveru GIS krajského 
úřadu. »Ale kvůli použití nestandardních 
pojmů, metodiky, grafiky a odlišného výkladu 
základních pojmů je územní plán zmatečný a 
je obtížné se v něm vyznat,« uvedl náměstek 
hejtmana Vilém Žák. Kraj ke standardizaci 
využije tzv. metodiku Minis, kterou si pořídil 
a už loni na svém území aplikoval Pardubický 
kraj. Středočeský kraj se na pořízení územních 
plánů v digitální podobě a podle metodiky 
Minis chystá uvolnit i dotace. 

Přednosti zemního plynu? A co na ně legislativa? 
Na Kulatém stolu Žofínského fóra, který byl 

minulý týden v Praze věnován ekologické 
daňové reformě a cenám ropy a zemního ply-
nu, Česká plynárenská unie představila i své 
připomínky k návrhu zákona o dani ze zemní-
ho plynu a některých dalších plynů. Tento ná-
vrh (spolu s návrhy zákonů o zdanění pevných 
paliv a o zdanění elektřiny) vychází z im-
plementace evropské Směrnice 2003/96/ES, 
která požaduje konkrétní sazby daně, ale 
umožňuje i některá jejich snížení či úplné 
osvobození od ní. Příprava uvedených zákonů 
je součástí první etapy ekologické daňové re-
formy (do roku 2009).  

Druhá etapa ekologické daňové reformy má 
obsáhnout období let 2010 až 2013 a také ji 
budou provázet daňové změny u pevných pa-
liv, elektřiny a zemního 
plynu jako u etapy první. 
Sazby daní budou moci 
být diferencovány s cílem 
snížit množství znečišťu-
jících látek a omezit je-
jich dopady na lidské 
zdraví. Navíc pro tuto 
etapu existuje příslib zvý-
šené pozornosti na dopra-
vu. S provedením třetí 
etapy ekologické daňové 
reformy se počítá na ob-
dobí 2014 až 2017.  

Generální sekretář ČPU 
Ing. Josef Kastl na Žofínském fóru připomněl, 
že v návrhu zákona o dani ze zemního plynu je 
uplatněno osvobození od daně pro domácnosti, 
osvobození pro kogeneraci a je tam uzákoněna 
i nulová daň na stlačený zemní plyn (CNG),  
a to do 31. prosince 2011. V návrhu ale chybí 
osvobození od daně ze zemního plynu pro 
neziskové organizace (příspěvkové apod.), což 
ČPU připomínkovala už dříve a žádala i  
o příslušné doplnění.  
ČPU také požaduje, aby osvobození výroby 

tepla určeného pro domácnosti z povinnosti 
platby daně ze spotřeby zemního plynu, s nímž 
návrh zákona počítá, bylo doplněno i stejným 
osvobozením, které by se vztahovalo také na 
výrobu tepla v kotelnách pro jeho využití 
v domácnostech. V případě potřeby by se podíl 
spotřebovaného plynu pro vytápění domácností 

určil na základě spotřeb tepla domácností a 
podnikatelských subjektů v uplynulé topné 
sezóně. 

Ing. Josef Kastl vysvětlil, že současný návrh 
zákona sice osvobozuje od daně plyn používa-
ný »v« domácnostech pro výrobu tepla, ale 
podle názoru ČPU vylučuje z osvobození plyn 
užívaný »pro« výrobu tepla v centrálních kotel-
nách bytových domů, vlastněných například 
společenstvími vlastníků. Přitom jde o tentýž 
způsob použití plynu. Tento segment zákazníků 
v domácnostech by byl za současného stavu 
neodůvodněně diskriminován, připomněl gene-
rální sekretář ČPU. 
ČPU také chce, aby osvobození od daně ze 

zemního plynu bylo upřesněno v tom smyslu, 
že »zemní plyn nabytý prostřednictvím plyná-

renského zařízení je osvo-
bozen od daně pouze 
tehdy, je-li technologie 
využívající plyn osvobo-
zený od daně vybavena 
samostatným měřicím za-
řízením. Měřidlo musí 
vyhovovat požadavkům 
daným zákonem číslo 
505/1990 Sb. v platném 
znění a souvisejícími 
předpisy a proti neopráv-
něné manipulaci je opat-
řeno pečetí. Měřidlo je  
v majetku plátce daně, 

který odpovídá za jeho ověřování a může měři-
dlo kdykoliv kontrolovat. FÚ má právo kdyko-
liv toto měřidlo kontrolovat.« 

Snaha ČPU prosadit do návrhu zákona někte-
ré změny není pouhým lobbováním ve pro-
spěch plynárenských společností. Vysoké emi-
se CO2 v ČR na jednoho obyvatele vyplývají  
z vysokého podílu tuhých paliv v palivovém 
mixu naší země ve srovnání s ostatními státy 
EU. Emise CO2 popisuje tzv. uhlíkový emisní 
faktor, udávající obsah uhlíku v tunách v jed-
nom TJ paliva. Tento faktor je nejpříznivější  
u zemního plynu ze všech fosilních paliv. 
Vždyť při spalování hnědého uhlí se vyprodu-
kuje 1,7násobek emisí CO2 oproti spalování 
zemního plynu. Proto by ekologická daňová 
reforma měla rozlišenou daňovou zátěží vést  
k využívání zemního plynu.                        ( r š )  

Na Kulatém stolu Žofínského fóra promluvil  
i vicepremiér a ministr životního prostředí  
RNDr. Martin Bursík.                     Foto: archív 

infoczech@novabrik.com  , www.novabrik.cz 

Tri-Lock PROTIEROZNÍ A DOPRAVNÍ SYSTÉM  
 

Tri-Lock se skládá ze dvou částí: zámku a klíče, které jsou  
skutečně zamknuty do dalších dvou prvků. 

      Tri-Lock tvoří pomocí kloubového zámku kompletní spojitou  
membránu podobnou drátěnému pletivu. 

     Tri-Lock lze použít pro zpevnění břehů potoků a řek, zpevnění   
      erozních svahů okolo dálnic, pro stavbu parkovišť, cest apod. 

NOVABRIK CZECH, s.r.o., Lezník 133, 572 01 Polička, tel.: 461 722 585  
e-mail: infoczech  @ novabrik.com, www  . novabrik . cz 

Z plničky v Mladé Boleslavi.                 Foto: archív 
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